
Rada Miejska Gminy Lubomierz 
Radni - Sesja 

Protokół nr XVII/2020 

 

XVII Sesja w dniu 27 lutego 2020 roku.  

Obrady rozpoczęto 27 lutego 2020 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 15:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1.Tadeusz Andruszków 

2. Krystyna Andrzejczak 

3. Aron Bogusz 

4. Radosław Chorążyczewski 

5. Anna Kalińska 

6. Mariusz Kozłowski 

7. Anna Mielniczyn 

8. Roman Moskwa 

9. Alicja Murawska 

10. Krzysztof Mytych 

11. Wojciech Nowicki 

12. Małgorzata Pasierbska 

13. Michał Pater 

14. Dariusz Penkala 

15. Marcin Zając. 

Lista obecności w załączeniu. Załącznik nr 1.                                                                                                               

Ad.1                                                                                                                                                   

Otwarcie XVII Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Micha Pater otworzył XVII Sesję Rady 

Miejskiej Gminy Lubomierz. Powitał: radnych, Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz Marka 

Chrabąszcza, Sekretarza Gminy i Miasta Adama Skrzydłowskiego, Skarbnika Gminy i Miasta 

Elżbietę Jaśkiewicz wraz z kierownictwem jednostek budżetowych, sołtysów sołectw                    

i wszystkich zaproszonych gości.    

W sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
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Ad.2.                                                                                                                                                             

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Micha Pater przedstawił poniższy                                    

porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XVII Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z XVI Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
4. Przedstawienie wniosków wypracowanych przez komisje stałe Rady MG Lubomierz na 
    posiedzeniach  w miesiącu lutym br. 
5. Informacja Komisji Rewizyjnej z realizacji wniosków wypracowanych między sesjami 
6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz w okresie między sesjami. 
7. Informacja z pracy Radnego Powiatowego w okresie między sesjami. 
8. Dyskusja. 
9. Bezrobocie w Gminie Lubomierz – możliwości aktywizacji osób bezrobotnych i wsparcie  
    gminnego rynku pracy. 
10. Dyskusja. 
11. Przedstawienie ustalonych kryteriów remontów dróg gminnych i możliwości wskazania  
      szlaków turystycznych. 
12. Informacja z wykonania zadania inwestycyjnego pn.”Rewitalizacja w Gminie Lubomierz”  
      i uwagi zgłoszone po przeglądzie inwestycji.                                                                                             
13. Dyskusja. 
14. Przedstawienie protokołów z kontroli wydatków jednostek oświatowych za 2019 rok. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie: 
 
   -  przyznania dotacji dla podmiotów uprawnionych do otrzymania dotacji, zadań        
podlegających dofinansowaniu oraz kwot dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
 
16. Zapytania i interpelacje. 
17. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater zgłosił zmianę w porządku obrad przez 

wprowadzenie do punktu 3, z punktu 9 tematu  „Bezrobocie w Gminie Lubomierz                                

- możliwości aktywizacji osób bezrobotnych i wsparcie gminnego rynku pracy” z uwagi 

na ograniczony czas Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Lwówku Śląskim. 

Skarbnik Gminy i Miasta Elżbieta Jaśkiewicz – zgłosiła zmiany do porządku obrad                                      

– wprowadzenie w pkt. 15 w bloku uchwał : projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 

2020 rok i projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Lubomierz.  

Sekretarz Gminy i Miasta Adam Skrzydłowski – zgłosił zmiany do porządku obrad przez 

wprowadzenie w pkt.15 projektu uchwały w sprawie: określenia średnich cen jednostek 

paliwa w Gminie Lubomierz na rok szkolny 2019/2020. 

Radni jednogłośnie (12 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli zmiany 

porządku obrad. 
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Ad.3 i 4                                                                                                                                                   

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Dorota Piotrowska – Maślanka – przystąpiła do 

przedstawienia zagadnień „Bezrobocie w Gminie Lubomierz - możliwości aktywizacji osób 

bezrobotnych i wsparcie gminnego rynku pracy”. Materiał w załączeniu. Załącznik nr 2.                      

W materiale na str. 4 wkradł się błąd w przesłanym materiale, dokonano zmiany str. 4 w/g 

wersji poprawionej. Na podstawie danych Urzędu Statystycznego na dzień 31 grudnia 2019 r. 

stopa bezrobocia w kraju wynosiła 5,2%, w województwie dolnośląskim  4,6%, w powiecie 

lwóweckim wynosiła 10,9%. Zarejestrowanych było w Powiatowym Urzędzie Pracy 1 477 

osób bezrobotnych, w tym 207 z gminy Lubomierz (14,02% ogółu bezrobotnych). W 

porównaniu do roku ubiegłego nastąpił spadek o 38 bezrobotnych z terenu Lubomierza.                  

W strukturze bezrobotnych na koniec roku przeważały kobiety (745 – 50,44% w tym Gmina 

Lubomierz 107 – 51,69 %). W Ogólnej strukturze bezrobotnych odsetek bezrobotnych kobiet 

zmniejszył się o 1,35% (mimo, iż ich liczba spadła aż o 107 osób). Największy odpływ 

bezrobotnych kobiet odnotowano w Gminie Lubomierz (o 31 osób) ogółu zarejestrowanych.  

                   Mężczyźni w liczbie 732 stanowili 49,56% ogółu zarejestrowanych. Nastąpił 

spadek w strukturze bezrobotnych ( w porównaniu do roku 2018)  spadła o 61 osób ( w tym 7 

z gminy Lubomierz). 

                 W grudniu 2019 r. prawo do zasiłku posiadało 237 osób ( 16,05%) ogółu, w tym 33 

osoby z gminy Lubomierz. W odniesieniu do roku 2018 (271 osób, 16,47% ogółu 

zarejestrowanych ubyło 34 zasiłkobiorców) -0,42%, w tym 6 z gminy Lubomierz. 

                 Przeważającą częścią zarejestrowanych bezrobotnych byli mieszkańcy wsi. Na 

koniec grudnia 2019 r. stanowili oni 55,86% ogółu zarejestrowanych (825 osób, w tym 151               

z gminy Lubomierz) W porównaniu do roku 2018 liczba  bezrobotnych z terenu gminy 

Lubomierz , mieszkańców wsi, spadła o 26 osób. 

                  Grupa bezrobotnych zamieszkujących tereny miejskie 652 osoby, w tym 56                       

z gminy Lubomierz), stanowiła 44,41% bezrobotnych ogółu bezrobotnych (spadek z terenu 

gminy Lubomierz 12 osób) w porównaniu do roku 2018. 

           Dokonując analizy struktury wg wieku – najwięcej zarejestrowanych w wieku 25 – 34 

lata – 25,80% (381 osób, w tym 59 z gminy Lubomierz). oraz w wieku 35 – 44 lata (26,63% 

ogółu bezrobotnych 349 osób w tym 53 z gminy Lubomierz). Najmniej reprezentatywną 

grupą ludzi była grupa osób po 60 roku życia – 9,82% (145 osób, w tym z gminy Lubomierz 

16 bezrobotnych). 

          Ze względu na wykształcenie, dominującą grupą zarejestrowanych były osoby                       

z wykształceniem zasadniczym zawodowym, gimnazjalnym i podstawowym. Ich udział                   

w strukturze przekraczał 65%. W gminie Lubomierz osoby te stanowiły 65,70% ogółu 

zarejestrowanych z tej gminy. Najmniejszą liczbę osób z wykształceniem wyższym (6,30% 

ogółu zarejestrowanych) Wśród bezrobotnych z gminy Lubomierz wykształcenie wyższe 

posiadało 7 osób (3,8%). 

           W roku 2019 Powiatowy Urząd Pracy w Lwówku Śląskim dysponował ostatecznym 

limitem środków w wysokości 4.429.600,00 zł.   Zostały one wykorzystane na programy: 

Fundusz Pracy – algorytm, EFS – POWER, EFS – RPO, Fundusz Pracy – Rezerwa Ministra,  
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PFRON (wydatkowano 3.984.820,52 zł w tym gmina Lubomierz : 573.402,42 zł).                                     

Z przeznaczeniem na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia                                    

i aktywizacji zawodowej). Organizowane są spotkania z pracodawcami i uczniami. Planuje 

się tego typu spotkanie w PUP. 

Przewodniczący Rady MG Michał Pater – podziękował Dyrektor PUP za przedstawienie 

problematyki bezrobocia.  

 

 

Ad.5                                                                                                                                                    

Radni przystąpili do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej 

Gminy Lubomierz.  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Tadeusz Andruszków, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, Mariusz Kozłowski, Anna 

Mielniczyn, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, 

Michał Pater 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Kalińska, Dariusz Penkala 

NIEOBECNI (3) 

Krystyna Andrzejczak, Krzysztof Mytych, Marcin Zając. 

 

Ad.6                                                                                                                                       

Przedstawienie wniosków wypracowanych przez komisje stałe Rady MG Lubomierz na 

posiedzeniach w miesiącu lutym br. Załącznik nr 3. 

Przewodnicząca Komisji Wsi, Budownictwa i Ochrony Środowiska Małgorzata Pasierbska               

– przedstawiła wniosek wypracowany na posiedzeniu w dniu 18 lutego 2020 r.                                                                                                                                         

„Przygotowanie dokumentacji technicznej na drogę Popielówek – Wojciechów”. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Alicja Murawska – przedstawiła wniosek, wypracowany 

na posiedzeniu wspólnym Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 

25 lutego 2020 r.                                                                                                                                          

–„O zorganizowanie spotkania z sołtysami w sprawie wytyczenia traktów turystycznych                   

w sołectwach”.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
Przygotowanie dokumentacji technicznej na drogę Popielówek - Wojciechów. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Andruszków, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, Anna Kalińska, Mariusz 

Kozłowski, Anna Mielniczyn, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Wojciech Nowicki, 

Małgorzata Pasierbska, Michał Pater, Dariusz Penkala 

NIEOBECNI (3) 

Krystyna Andrzejczak, Krzysztof Mytych, Marcin Zając. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
O zorganizowanie spotkania z sołtysami w sprawie wytyczenia traktów turystycznych                      

w sołectwach.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Andruszków, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, Anna Kalińska, Mariusz 

Kozłowski, Anna Mielniczyn, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Wojciech Nowicki, 

Małgorzata Pasierbska, Michał Pater, Dariusz Penkala. 

NIEOBECNI (3) 

Krystyna Andrzejczak, Krzysztof Mytych, Marcin Zając. 

 

Ad.7                                                                                                                                                            

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Alicja Murawska – przedstawiła  informację Komisji 

Rewizyjnej z realizacji wniosków wypracowanych między sesjami wg poniższego: 

1) O wytypowanie 2 radnych do uczestniczenia w pracach projektowych i 

wykończeniowych, m.in. uczestniczenie w radach budowy dotyczących projektów pt.:                                                                                                                              

„Modernizacja energetyczna budynku Zespołu Klasztornego z Internatem                           

w Lubomierzu”,                                                                                                                                

„Remont byłego Domu Opatki przy Zespole Klasztornym w Lubomierzu wraz                         

z rozbudową łącznika”.  

Wniosek zostanie zrealizowany po podpisaniu umów. 

2) O wstrzymanie się z decyzjami, o przeznaczeniu pokoi na II piętrze „Domu 

Płócienników” do czasu ponownego sprawdzenia możliwości technicznych 

wykorzystania tych pomieszczeń. 

      Wniosek został szczegółowo omówiony na posiedzeniach komisji stałych Rady Miejskiej 

      Gminy Lubomierz. 

 

3) O przygotowanie planu pracy Straży Miejskiej z uwzględnieniem kontroli gospodarki 

odpadami stałymi i płynnymi. 

Wniosek zrealizowany. Komendant Straży Miejskiej przedstawił plan pracy, jednak 

Komisja uważa, że jest zbyt ogólny. Z planu pracy nie wynika, w jakich terminach będą 

przeprowadzone kontrole. Dokument wymaga doszczegółowienia i omówienia. 
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Radna Anna Kalińska – plan pracy przedstawiony w formie tabelarycznej wymaga 

uszczegółowienia, „utrzymania stałego kontaktu z mieszkańcami gminy…” 

Komendant Straży Miejskiej Artur Okuniewicz – utrzymujemy kontakty ze społecznością. 

Uczestniczymy w spotkaniach wspólnot, kontakty indywidualne  interwencje wskutek 

zgłoszeń, spotkania w szkołach. 

Radna Anna Kalińska – sposób komunikacji powinien się mieścić w zadaniach. 

Utrzymywanie kontaktów z sołectwami – w jaki sposób? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – zostanie to zmodyfikowane. Spotkania z sołtysami 

odbywały się na indywidualne zapotrzebowanie sołtysów. 

Radna Anna Kalińska –  czy były spotkania z sołtysami? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – tak, były spotkania w sołectwach, np. w Chmieleniu 

w związku z protestem mieszkańców. 

Radna Anna Kalińska – kontrola, informacja o zagrożeniach. Czy Państwo przekazujecie 

informację? Istnieją miejsca, które są systematycznie dewastowane. 

Komendant SM Artur Okuniewicz – nie posiadamy kartotek bezpośrednich problemów. 

Radna Anna Kalińska – z jakimi stowarzyszeniami SM współpracuje? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – współpracujemy np. ze Stowarzyszeniem „Animals”, 

zajmującym się wolnotariatem na rzecz pomocy zwierzętom, Schronisko dla zwierząt               

w Przylaskach. 

Radna Anna Kalińska – na czym polega poprawa estetyki na rzecz edukacji w szkołach? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – tj. poprzez formę oplakatowania w szkołach, np. 

informacja o różnych akcjach propagandowych. 

Radna Anna Kalińska – odnośnie podniesienia standardów prowadzonej na terenie gminy 

gospodarki odpadam, jak to będzie wyglądało. 

Komendant SM Artur Okuniewicz – będzie kontrolowane oznakowanie budynków, 

szczepienia psów, sprawdzanie ilości osób zamieszkałych faktycznie (z ilością osób 

wykazanych w deklaracjach). 

Radna Anna Kalińska – musicie Państwo sprawdzać, czy osoba złożyła deklarację. 

Komendant SM Artur Okuniewicz – idąc na kontrolę będziemy sprawdzać najpierw w 

Urzędzie Gminy i Miasta Lubomierz, czy została złożona deklaracja. Następnie – czy 

wykazano zgodną ilość mieszkańców zamieszkujących w gospodarstwie domowym. 

Radna Anna Kalińska –  złożono około tysiąca deklaracji, a powinno być ponad 2 tysiące 

deklaracji. Czy faktycznie na posesji znajduje się kompostownik w przypadku wykazania 

w deklaracji. 

Komendant SM Artur Okuniewicz – w ciągu 3 lat będziemy w każdym sołectwie. 

Ponadto na zgłoszenia indywidualne będziemy dokonywać kontroli gospodarstw. 
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Radna Anna Kalińska –  w temacie doprowadzania do izby wytrzeźwień, jak wygląda 

sytuacja? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – na terenie gminy Lubomierz nie ma izby 

wytrzeźwień. Możemy tylko zawieźć do komisariatu do Gryfowa Śląskiego na tzw. 

„dołek”, jeśli sytuacja tego wymaga lub w uzasadnionych przypadkach do Izby 

Wytrzeźwień w Jeleniej Górze.  

Radna Anna Kalińska –  odnośnie współpracy ze społeczeństwem lokalnym, jak wygląda 

sytuacja?   

Komendant SM Artur Okuniewicz – Mamy wspólne patrole z policją, spotkania kadry 

kierowniczej w celu omówienia zasad współpracy i wymiany informacji o zagrożeniach. 

W trosce o społeczeństwo i zmianę wizerunku Straży Miejskiej, organizowane są 

spotkania w szkołach, z dziećmi. w internacie z młodzieżą. 

Radna Anna Kalińska –  w części „działania profilaktyczne dot. szkodliwości spożywania 

alkoholu” w sposobie realizacji „Przekazywanie informacji „styczeń – grudzień” 

dotyczących stwierdzonych nieprawidłowości odpowiednim służbom” jest błąd 

(nieprawidłowo wpisany termin w sposobie realizacji). Doprecyzowanie wspólnych 

patroli z policją, jaka była ich ilość? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – patrole wspólne z policją będą odbywały się raz                  

w miesiącu. 

Radna Anna Kalińska –  w ramach prowadzonej akcji „Bezpieczne ferie i wakacje”, 

„Bezpieczna droga do szkoły”, co zostanie wykonane? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – w Szkole Podstawowej byliśmy na pogadance dla 

dzieci w podanych powyżej zagadnieniach. W godzinach porannych jesteśmy w pobliżu 

szkół, w celu monitoringu. 

Radna Anna Kalińska –   w zakresie włączania się do innych akcji profilaktycznych                     

o zasięgu lokalnym, co zamierza się zrobić w tej materii? 

Komendant SM Artur Okuniewicz – planuje się przyłączeni do akcji powiatowej „Stop 

Wandalizmom”, wspólne działania z policją, współudział w różnych akcjach, współpraca 

z gazetą lokalną „Sami Swoi”. 

Radna Anna Kalińska –  w przedmiocie skrócenia czasu interwencji, proszę                                 

o doprecyzowanie zagadnienia. 

Komendant SM Artur Okuniewicz – dojazd do interwencji powinien być w ciągu 15 min., 

nie zawsze się udaje w takim czasie dotrzeć. Chcemy zorganizować szybszy dojazd do 

miejsca interwencji. 

Radna Anna Kalińska –   należałoby zamieścić ilość interwencji, szybkość interwencji. 

Ilość zabezpieczanych imprez. 
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Wiceprzewodniczący Rady MG Mariusz Kozłowski – odniósł się do tego, że powyższy 

temat powinien być omawiany na posiedzeniu komisji, nie powinien być przedmiotem 

analizy w takim wydaniu, podczas obrad sesji. Powinien być tematem dyskusji na 

kolejnym posiedzeniu komisji. 

Komendant SM Artur Okuniewicz – proszę o informowanie, nawet telefoniczne o 

potrzebie zgłoszenia się na posiedzenie komisji. Nawet gdybym był na interwencji, 

przyjadę.  

 

Ad.8                                                                                                                                              

Sprawozdanie z pracy Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz w okresie między sesjami, tj. za 

okres od 31 stycznia do 27 lutego 2020 roku przedstawił Burmistrz Marek Chrabąszcz. 

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 4.                                                                                                           

W podanym powyżej okresie wydano następujące zarządzenia Burmistrza Gminy                               

i Miasta Lubomierz: 
Zarządzenia nr 6/2020 z dnia 29.01.2020 r. w sprawie zmian do budżetu na 2020 rok, 

Zarządzenia nr 7/2020 z dnia 07.02.2020 r. w sprawie ustalenia ceny za zbycie w drodze 

przetargu ustnego nieograniczonego prawa własności nieruchomości,                                             

Zarządzenia nr 8/2020 z dnia 11.02.2020 r. w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert 

na wsparcie realizacji zadań publicznych gminy Lubomierz w 2020 r. w zakresie 

upowszechniania kultury fizycznej i sportu,                                                                                  

Zarządzenia nr 9/2020 z dnia 14.02.2020 r. w sprawie powołania Gminnej Komisji 

Urbanistyczno – Architektonicznej (organ doradczy burmistrza w sprawach planowania                   

i zagospodarowania przestrzennego),                                                                                          

Zarządzenia nr 10/2020 z dnia 17.02.2020 r. w sprawie obniżenia ceny wywoławczej                        

w trzecim przetargu na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych,                                                        

Zarządzenia nr 11/2020 z dnia 17.02.2020 r. w sprawie  przekazania w użyczenie 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Lubomierz (Dom Płócienników, Klub Postulat, 

Kino za Rogiem),                                                                                                                    

Zarządzenia nr 12/2020 z dnia 19.02.2020 r. w sprawie ustalenia ceny wywoławczej                      

w drugim przetargu na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej (plac targowy),                             

Zarządzenia nr 13/2020 z dnia 19.02.2020 r. w sprawie wyznaczenia komisji ds. 

przeprowadzenia przetargu,                                                                                                         

Zarządzenia nr 14/2020 z dnia 19.02.2020 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży                       

w drodze przetargu ustnego nieograniczonego prawa użytkowania wieczystego,                        

Zarządzenia nr 15/2020 z dnia 19.02.2020 r. w sprawie zmian do budżetu na 2020 rok, 

Zarządzenia nr 16/2020 z dnia 24.02.2020 r. w sprawie udzielenia pożyczki dla 

Stowarzyszenia Klasztor Lubomierz,                                                                                               

Zarządzenia nr 17/2020 z dnia 26.02.2020 r. w sprawie zmiany statusu lokali komunalnych   

i socjalnych. 

       Poczyniono starania w celu otwarcia Muzeum Liczyrzepy w Lubomierzu.                         

Spotkanie z prezesem Stowarzyszenia Historycznego Lwówek Śląski i prezesem 

Stowarzyszenia Klasztor Lubomierz w sprawach organizacyjnych odbyło się 25 lutego br. 
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Ad.9 i 10                                                                                                                                                   

Informację z pracy Radnego Powiatowego w okresie między sesjami przedstawił  Radny 

Wiesław Ziółkowski. Nieobecny na 2 poprzednich sesjach. Poinformował obecnych o braku 

możliwości dofinansowania obwodnicy Chmieleń - Pasiecznik. Powiat będzie składał kolejne 

wnioski o dofinansowanie w ramach projektów. Być może uda się otrzymać środki finansowe 

w ramach projektu „Stratega Sudety 20230”. Przy analizie przyznawanych finansów w 

ramach projektów, pod uwagę brane są następujące parametry: - wypadkowość, - czy droga 

jest strategiczna, - ważność drogi w transporcie drogowym. Droga na odcinku Popielówek                  

– Pasiecznik, należy poczekać na dopełnienie formalności. W marcu będzie wiadomo, jak 

będzie wyglądała sytuacja. Jeśli chodzi o drogę na odcinku Milęcice – Wojciechów – to 

kwestia miesiąca na wykończenie.  

Radny Radosław Chorążyczewski – zapytał - czy coś wiadomo na temat obwodnic, jaka jest 

realność wykonania? 

Radny Powiatu Lwóweckiego Wiesław Ziółkowski – odpowiedział – na razie skupiamy się 

na temacie drogi Pasiecznik  - Chmieleń. 

Ad.11                                                                                                                                     

Kierownik RT Przemysław Kułaga – w temacie „Przedstawienie ustalonych kryteriów 

remontów dróg gminnych i możliwości wskazania szlaków turystycznych” – wstępne 

informacje zostały przekazane podczas posiedzeń komisji. Jeśli są pytania, to udzieli 

odpowiedzi. 

Radna Anna Kalińska – gmina Lubomierz jest turystyczna, ale należałoby podjąć działania w 

celu podniesienia atrakcyjności. Należałoby przygotować plan traktów. Część nadawałaby się 

na bieganie, część na jazdę rowerem, część na zwiedzanie. Powinno się zorganizować 

spotkanie z sołtysami. Każdy sołtys powinien przedstawić swoją ofertę i wykazać atrakcyjne 

miejsca. Np. w Milęciach  do pokazania jest droga widokowa. 

Dyrektor LCK Bogusław Chrzan – zobowiązał się do zorganizowania spotkania pod koniec 

marca br. 

Radny Dariusz Penkala – nawiązał do punktu widokowego okolica Chmielenia – Rębiszowa. 

W tym przypadku musiałyby być zainteresowane dwie gminy. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – przedmiotowa droga należy do Skarbu Państwa. Powiat 

powinien się wypowiedzieć w tym temacie. 

Radny Dariusz Penkala – była mowa, że ta droga ma przejść pod gminę, z uwagi na ustawę 

dekomunizacyjną. 

Kierownik RT Przemysław Kułaga – do chwili obecnej droga nie była przekazana do gminy. 

Radny Dariusz Penkala – zaproponował spotkanie z sołtysami na 2 godziny przed sesją.  
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Ad.12 i 13.                                                                                                                                           

Kierownik RT Przemysław Kułaga  - informacja z wykonania zadania inwestycyjnego pn. 

"Rewitalizacja w Gminie Lubomierz" i uwagi zgłoszone po przeglądzie inwestycji – materiał 

został przekazany w programie E/sesja. Załącznik nr 5.  Jeśli Państwo macie pytania, to 

zostaną udzielone odpowiedzi. Pytań brak. 

 

Ad.14.                                                                                                                                                

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Alicja Murawska – poinformowała o przedstawionych  

protokołach z kontroli wydatków jednostek oświatowych za 2019 rok w programie E/sesja.  

Materiał w załączeniu. Załączniki nr: 6,7 i 8.                                                                                
Kontrolę przeprowadzono w Szkole Podstawowej w Pławnej, w dniu 7 lutego 2020 r.                       

– wniosek  pokontrolny:                                                                                                                    

Komisja Rewizyjna wnioskuje, aby w miarę możliwości zabezpieczyć środki w budżecie 

gminy na wymianę centralnego ogrzewania w Szkole Podstawowej w Pławnej. 

Kontrolę przeprowadzono w Zespole Szkół w Lubomierzu w dniu 10 lutego 2020 r.                          

- wniosek  pokontrolny:                                                                                                                 

Komisja Rewizyjna wnioskuje o przyznanie środków na wymianę przynajmniej 20 okien w 

budynku Zespołu Szkół w Lubomierzu w bieżącym roku ze względu na bardzo zły stan 

techniczny. 

Kontrolę przeprowadzono w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Lubomierzu w dniu 11 

lutego 2020 r.                                                                                                                                            

- wniosek  pokontrolny:                                                                                                                 

Komisja Rewizyjna proponuje zabezpieczenie środków w budżecie na 2021 rok na 

przygotowanie dokumentacji budowy hali widowiskowo – sportowej w Lubomierzu i 

modernizację placu manewrowego dla autobusów dowożących dzieci do szkół.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Michał Pater ogłosił 10 min. przerwę            

w godz. 13:45 – 13:55.                                                                                                                     

Godz.13:55 – wznowienie obrad sesji. 

 

Ad.15                                                                                                                                              

Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

a) - przyznania dotacji dla podmiotów uprawnionych do otrzymania dotacji, zadań 

podlegających dofinansowaniu oraz kwot dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Głosowano w sprawie: 
- przyznania dotacji dla podmiotów uprawnionych do otrzymania dotacji, zadań 

podlegających dofinansowaniu oraz kwot dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3. 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Andruszków, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, Anna Kalińska, Anna 

Mielniczyn, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, 

Michał Pater, Dariusz Penkala. 

BRAK GŁOSU (1) 

Mariusz Kozłowsk.i 

NIEOBECNI (3) 

Krystyna Andrzejczak, Krzysztof Mytych, Marcin Zając. 

 

Uchwała nr XVII/124/2020 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz w sprawie przyznania 

dotacji dla podmiotów uprawnionych do otrzymania dotacji, zadań podlegających 

dofinansowaniu oraz kwot dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

 

b) - określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Lubomierz na rok szkolny 

2019/2020. 

 

Głosowano w sprawie: 
- określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Lubomierz na rok szkolny 2019/2020.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Andruszków, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, Anna Kalińska, Anna 

Mielniczyn, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, 

Michał Pater, Dariusz Penkala. 

BRAK GŁOSU (1) 

Mariusz Kozłowski. 

NIEOBECNI (3) 

Krystyna Andrzejczak, Krzysztof Mytych, Marcin Zając. 

 

Uchwała nr XVII/125/2020 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz określenia średnich cen 

jednostek paliwa w Gminie Lubomierz na rok szkolny 2019/2020, 

 

 

c) - zmian budżetu na 2020 rok. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – uzasadniła przygotowany projekt przedmiotowej uchwały. 
Dokonano zmniejszeń planu wydatków budżetu gminy na kwotę 353.110,00 zł w tym: 

1. w dziale 010 na wynagrodzenia bezosobowe o kwotę 16.000,00 zł. 

2.  w dziale 600 na udzielenie dotacji na przebudowę drogi powiatowej na terenie gminy 

Lubomierz o kwotę 162.765,00 zł. 

3. w dziale 630 plan zadania inwestycyjnego pn. „Łużyce – Izery rowerem przez kulturowe                

i przyrodnicze dziedzictwo pogranicza – etap II” kwota 50.000,00 zł. 
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4. w dziale 750 zmniejszenie planu zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja energetyczna 

budynku Urzędu Gminy i Miasta w Lubomierzu” o kwotę 40.000,00 zł. 

5. w dziale 754 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 9.145,00 oraz w związku ze zmianą 

Funduszu Sołeckiego sołectwa Pasiecznik 10.000,00 zł plan zadania inwestycyjnego pn. 

„Zakup bramy wjazdowej z montażem do remizy OSP Pasiecznik”.   

6. w dziale 921 plan zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja energetyczna budynku Ośrodka 

Kultury i Sportu w Lubomierzu” o kwotę 50.000,00 zł oraz w związku ze zmianą Funduszu 

Sołeckiego Sołectwa Pasiecznik 3.500,00 zł na zakup usług pozostałych. 

7. w dziale 926 na zakup usług pozostałych o kwotę 11.700,00 zł.  

 

II. Dokonano zwiększeń planu wydatków budżetu gminy na kwotę 353.110,00 zł w tym: 

1. w dziale 020 na wynagrodzenia bezosobowe kwotę 16.000,00 zł. 

2. w dziale 600 udzielenie dotacji na remont drogi powiatowej nr 2529D Milęcice - Wojciechów 

o długości 2,314 km kwota 162.765,00 zł. 

3. w dziale 754 na wprowadzenie planu nowego zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie 

instalacji systemu alarmowego i monitoringu obiektu OSP Lubomierz” w kwocie 14.145,00 zł. 

4. w dziale 900 na objęcie udziałów w spółce pod firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej 

„SANIKOM” Sp. z o.o. z siedzibą w Lubawce w kwocie 135.000,00 zł. 

5. w dziale 921 na zakup usług remontowych w związku ze zmianą przeznaczenia Funduszu 

Sołeckiego sołectwa Pasiecznik na kwotę 13.500,00 zł. 

6. w dziale 926 zwiększenie planu wydatków Zespołu Szkolno-Przedszkolnego o kwotę 11.700,00 

zł na zatrudnienie animatorów na boiskach sportowych „ORLIK”.  

 

III. Po wprowadzeniu powyższych zmian plan dochodów i wydatków wynosi: 

      Plan dochodów 35.599.605,00 zł w tym: bieżące 34.607.605,00 zł, majątkowe 992.000,00 zł. 

      Plan wydatków 31.917.905,00 zł w tym: bieżące 31.063.572,00 zł, majątkowe 854.333,00 zł, 

 

d) - zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubomierz. 

 

Głosowano w sprawie: 
- zmian budżetu na 2020 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Andruszków, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, Anna Kalińska, Anna 

Mielniczyn, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, 

Michał Pater, Dariusz Penkala. 

BRAK GŁOSU (1) 

Mariusz Kozłowski 

NIEOBECNI (3) 

Krystyna Andrzejczak, Krzysztof Mytych, Marcin Zając. 

 

Uchwała nr XVII/126/2020 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz w sprawie zmian budżetu 

na 2020 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 
- zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubomierz. 
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Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – uzasadniła przygotowany projekt przedmiotowej uchwały. 

Zmiany dokonuje się w związku z dokonanymi zmianami budżetu Miasta i Gminy Lubomierz na 2020 

rok oraz zwiększenia dochodów i wydatków w roku 2022 i 2023 w związku planowanym złożeniem 

wniosku w naborze ogłoszonym przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego jako operatora 

programu „Kultura”, działanie 1 Poprawa zarządzania dziedzictwem kulturowym, poddziałanie 1.1: 

Restauracja i rewitalizacja dziedzictwa kulturowego  ze środków Norweskiego Mechanizmu 

Finansowego EOG. Na zadanie „Restauracja i rewitalizacja dziedzictwa kulturowego w Gminie 

Lubomierz”. 

 

 Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Andruszków, Aron Bogusz, Radosław Chorążyczewski, Anna Kalińska, Anna 

Mielniczyn, Roman Moskwa, Alicja Murawska, Wojciech Nowicki, Małgorzata Pasierbska, 

Michał Pater, Dariusz Penkala. 

BRAK GŁOSU (1) 

Mariusz Kozłowski. 

NIEOBECNI (3) 

Krystyna Andrzejczak, Krzysztof Mytych, Marcin Zając. 

 

Uchwała nr XVII/127/2020 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz zmieniająca uchwałę w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lubomierz. 

 

Ad.16.  

Zapytania i interpelacje – BRAK. 

 

 

 

Ad. 17        
 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje – BRAK. 

 

 

Ad.18                                                                                                                                                   

W sprawach różnych. Przewodniczący Rady MG Michał Pater – nawiązał do wniosku 

podatnika o zwolnienie z podatku w zamian za naprawę drogi.  

 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – nie ma takiej możliwości. Ordynacja podatkowa nie 

przewiduje takich sytuacji. Pan otrzymał odpowiedź z Referatu Finansowego, ale się upiera, 

że pismo kierował do Rady, która powinna zająć stanowisko i udzielić informacji. 

Radca prawny Dominik Kubacki – przedmiotowe zwolnienie nie jest w kompetencji rady.           

W ordynacji podatkowej nie ma mowy o zamiennym zwolnieniu z podatku przez radę. 
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Radny Dariusz Penkala – odniósł się do szkody, wyrządzonej po ostatnich wichurach. Został 

uszkodzony dach w świetlicy w Chmieleniu. Czy nie można byłoby pokryć dachu 

blachodachówką? 

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – proszę zgłaszać do ubezpieczyciela. Można dostać 

odszkodowanie i wtedy pomyśleć o dalszych działaniach. 

Radna Anna Kalińska – zapytała o środki finansowe, czy zostały zabezpieczone w budżecie 

na imprezę pn. „Pokaz koni rasy śląskiej”. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – decyzja należy do burmistrza. Nie pamiętam, sprawdzę. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Wojciech Nowicki – zapytał o obiekt schroniska 

„Maciejówka” w Maciejowcu. 

Sekretarz GiM  Adam Skrzydłowski – ze względów bezpieczeństwa należałoby obiekt 

dostosować pod kątem przepisów przeciwpożarowych. Mało prawdopodobne, abyśmy mogli 

wykonać wszystkie zalecenia (należałoby zainwestować ogromne pieniądze). Państwo 

podejmiecie decyzję, czy obiekt oddajemy Radzie Sołeckiej.  

Radna Anna Kalińska – nawiązała do słabego rozpropagowania organizacji ferii przez LCK. 

Na ostatniej sesji RMG dyrektor LCK informował, że nie będą ferie organizowane.                      

Proszę o szerszą informację, aby dzieci również z sołectw mogły skorzystać z oferty. 

Dyrektor LCK  Bogusław Chrzan – prawda jest taka, że dzieci nie chcą uczestniczyć w 

zajęciach. Informacja o organizacji ferii była przekazywana przez dyrektora Marka Kozaka. 

Przekazano informację o organizacji uroczystości Żołnierzy Niezłomnych w Popielówku  w 

dniu 28 lutego godz. 10:00. W programie również koncert pt. „Armia Podziemna” powraca o 

godz. 15:00 w kościele pod wezwaniem WNP i św. Maternusa w Lubomierzu.  

Radna Anna Mielniczyn zadała następujące pytania:                                                                                  

1) Czy tej imprezy nie możemy zaplanować na sobotę  (ze względu na pracę) ?                                        

2) Odnośnie informacji o organizacji np. ferii, - czy nie można byłoby przesłać informacji, 

chociażby krótkim sms do sołtysa?                                                                                                            

3) Sołectwo Radoniów zgłaszało imprezy do ogólnego kalendarza imprez. Czy zostało to 

ujęte w ogólnym wykazie? Żeby nie było sytuacji nakładania się imprez, jak  poprzednio. 

Dyrektor LCK Bogusław Chrzan – odpowiedział wg poniższego:                                                                 

Ad.1) Ta impreza ma charakter edukacyjny. W dni wolne nie odbywają się zajęcia szkolne. 

Trudno byłoby zobligować młodzież do uczestniczenia.  Stowarzyszenie Klasztor jest 

organizatorem.                                                                                                                                     

Ad.2) Być może nie nauczyliśmy się dobrej komunikacji. W przyszłości postaramy się 

uniknąć błędów.                                                                                                                                        

Ad.3) Czekamy na odpowiedź w kwestii finansowej. Propozycje Państwa będą zawarte                       

w kalendarium. 

Sołtys Maciejowca Daniel Szeterlak –  nawiązał do schroniska „Maciejówka” w Maciejowcu 

- z oficjalnych źródeł wiemy, że końca roku przewiduje się wykonanie rozwiązań 

zastępczych, związanych z przepisami przeciwpożarowymi. My jako Rada Sołecka nie 

chcemy, tego obiektu przejąć. Jeśli przeszedłby w ręce prywatne, byłby typowo komercyjny. 
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Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – najistotniejszym problemem jest brak hydrantu, musi 

być zagwarantowany pobliski dostęp do poboru wody. A tam okazuje się niestety nie ma 

(chodzi o najbliższą okolicę). Tego nie zmienimy, niczym nie zastąpimy. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Wojciech Nowicki – odpowiedział – w granicach 200 – 300 

m jest zbiornik wodny u Państwa K. Można pochylić się nad rozwiązaniem problemu.  

 Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – nie wiedzieliśmy o tym. Należałoby porozmawiać                     

z Państwem K. i spisać stosowną umowę. 

Wiceprzewodniczący Rady MG Wojciech Nowicki – oficjalnego przeglądu 

przeciwpożarowego nie było. 

Radny Tadeusz Andruszków – nawiązał do projektu o dofinansowanie na pompy cieplne. 

Informacja, że można uzyskać aż 85% dofinansowanie jest kusząca. W sierpniu br. rusza II 

tura. 

Ad.19 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Michał Pater zamknął obrady XVII sesji 

Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 

Termin posiedzenia kolejnej sesji RMG Lubomierz: 26 marca 2020 roku. 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Gminy Lubomierz 

  

 

Przygotował(a): Mariola Laskowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


